
intracellular production of T3 from T4 and the production of reverse T3 (rT3).1 Selenium may also support a normal 
immune response; it has been shown to modulate the production of certain interferon gamma inducible cytokines, 
including CXCL9, CXCL10, and CXCL11, which may all be associated with thyroid related autoimmunity.4

Clinical studies indicate that supplementation with selenium may decrease levels of antibodies associated with 
autoimmune thyroiditis. One study investigated the e�cacy of selenomethionine supplementation in 88 women 
with autoimmune thyroiditis for 9 months. In the treatment group, participants received 200 ug of 
selenomethionine daily; serum concentrations of anti thyroperoxidase (TPOAb) were shown to decrease 26.6% 
after 3 months of treatment.1 A similar study reported significant reductions in TPOAb in patients receiving 
selenium supplementation for 6 months. Of note, levels of TPOAb increased in study participants with the 
discontinuation of selenium supplementation.1

Fetal accumulation of selenium occurs during pregnancy, often causing selenium depletion in pregnancy.5 A clinical 
trial assessed the impact of selenium supplementation during and after pregnancy.1 More than 2,000 participants 
who were pregnant were screened; from this group of participants, 169 were positive for TPOAb and were 
randomized into this placebo controlled study. The treatment group received 200 µg of selenomethionine daily 
during pregnancy and postpartum. Study results indicate that the treatment group experienced a decrease in the 
progression of autoimmune thyroiditis, a decrease in the incidence of postpartum thyroid dysfunction, a reduction 
of TPOAb levels, and a decrease for the risk of developing hypothyroidism.1

Myo inositol 
ThyroNorm™ also features myo inositol (MYO), a sugar alcohol that has been shown to support many aspects of 
metabolic health.4 MYO is the most abundant form of inositol, a polyol containing six hydroxyl groups, found in 
eukaryotic cells.6 Inositol and its derivatives support the structure and proliferation of cells and the signaling of 
many molecules, including the thyroid stimulating hormone (TSH).4

MYO has been shown in studies to support thyroid function and a normal immune response.6 During the production 
of thyroid hormones, MYO acts as a second messenger in the phospholipase C dependent inositol phosphate 
calcium/DAG pathway.6 This pathway is critical to the generation of the hydrogen peroxide used in thyroid hormone 
biosynthesis and iodine organification.6 MYO is a precursor to many molecules involved in signal transduction 
pathways related to certain hormones, including TSH.6

Serum TSH levels and intracellular MYO concentrations have been correlated in laboratory studies. Thyrocytes have 
been shown to accumulate MYO with the increase of TSH levels.6 Altered metabolism of inositol has been shown to 
impact the biosynthesis, storage, and secretion of thyroid hormones.6 When compared to healthy individuals, 
metabolomic demand was shown to be increased in individuals diagnosed with hypothyroidism.6

The synergistic e�ects between MYO and selenium have been researched in clinical studies. A randomized trial 
explored the e�cacy of supplementation with 83 mcg of selenium (Se) as compared to 600 mg of MYO plus 83 
mcg of selenium (MYO+Se). The trial involved 48 participants with autoimmune related subclinical hypothyroidism, 
randomized to either the MYO+Se group or the Se group for 6 months. After the treatment period, the MYO+Se 
group experienced a 31% decrease in TSH, 44% decrease in TPOAb, and 31% decrease in thyroglobulin antibodies 
(TgAb).6 Although the Se only group showed improvements in thyroid antibodies levels, there was no change in 
TSH levels observed.6 A similar study with the same treatment levels of MYO+Se reported significant improvements 
in TSH and quality of life.6

A clinical study involving 168 individuals with hypothyroidism reported improvements in TSH, TPOAb, TgAb, and 
free T4 in the MYO+Se group as compared to Se alone.6 A study involving pregnant participants with a TSH 
between 1.6 and 2.5 U/mL explored the e�cacy of daily supplementation with MYO+Se from the first through the 
third trimesters of their pregnancies. The study results showed a stabilization of TSH, free T4, and free T3. The 
authors reported increased prevention of subclinical hypothyroidism.6

Benfits
• Supports healthy thyroid function
• Healthy hormone balance support
• Immune health support
• Supports metabolic health

Medicinal Ingredients (per capsule):
Myo-inositol (Inositol) .........................................................................................................................................................................600 mg
Selenium (Selenomethionine) ........................................................................................................................................................... 83 mcg
Non-Medicinal Ingredients: Hypromellose, microcrystalline cellulose, stearic acid, silicon dioxide. Recommended 
Dose: Adults 19 years and older: Take 1 capsule per day.

ThyroNorm™ est spécialement formulé pour soutenir une fonction thyroïdienne optimale, un équilibre hormonal sain et 
un système immunitaire sain. La glande thyroïde joue un rôle important dans le métabolisme énergétique et la 
physiologie de nombreux systèmes corporels. La recherche indique que certains nutriments peuvent soutenir la fonction 
des tissus thyroïdiens, une réponse immunitaire saine et un équilibre hormonal. 

ThyroNorm™ contient de la sélénométhionine, une forme biodisponible du minéral sélénium. Le sélénium est un oligo-
élément essentiel qui soutient le statut antioxydant et la fonction thyroïdienne. Il est nécessaire au bon fonctionnement 
des hormones thyroïdiennes au niveau cellulaire et il a été démontré dans des études qu'il soutient la santé thyroïdienne 
et immunitaire. Cette formule contient également du myo inositol, qui présente la capacité d'aider à réguler l'activité de 
certaines hormones liées à la fonction thyroïdienne.

ThyroNorm™ contient un mélange ciblé de myo inositol et de sélénium qui agissent en synergie pour soutenir la fonction 
thyroïdienne, un équilibre hormonal sain, une réponse immunitaire saine et une santé métabolique globale. Chaque 
capsule fournit une quantité cliniquement reconnue de 600 mg de myo inositol et 83 mcg de sélénométhionine.

iNGRÉDIENTS :  

• Fournit 600 mg de myo inositol et 83 mcg de sélénium par portion de capsule
• Contient de la sélénométhionine - une forme biodisponible de sélénium
• Quantités cliniquement pertinentes d'ingrédients actifs utilisés
• Sans gluten, sans produits laitiers, sans soja et sans OGM

Sélénium 
ThyroNorm™ contient de la sélénométhionine, une forme de sélénium généralement présente dans les sources 
végétales qui s'est avérée avoir la biodisponibilité la plus élevée et le plus faible potentiel de toxicité par rapport à 
d'autres analogues du sélénium.1,2 Le sélénium est un oligo-élément essentiel qui soutient le statut antioxydant et la 
fonction thyroïdienne.1 Le sélénium est nécessaire au bon fonctionnement des enzymes impliquées dans la conversion 
de l'hormone thyroïdienne inactive, la thyroxine (T4), en sa forme métaboliquement active, la triiodothyronine (T3).1 

La glande thyroïde contient la plus grande quantité de sélénium de tous les organes du corps humain.1 Le 
sélénium est incorporé dans la glande thyroïde sous forme de sélénoprotéines. Certaines sélénoprotéines présentent 
un comportement permettant l'élimination des espèces réactives de l'oxygène (ROS) produites comme sous-produit 
de la production d'hormones thyroïdiennes.1 Les ROS sont également impliquées dans les premières étapes de la 
production d’hormones thyroïdiennes, notamment l’oxydation de l’iodure.3 La glande thyroïde peut donc être 
particulièrement vulnérable aux dommages oxydatifs.3 Il a été démontré que le phospholipide dépendant des 
sélénoprotéines, la glutathion peroxydase 4 (GPx4), régule l'apoptose et réduit les hydroperoxydes dans la glande 
thyroïde. Les thiorédoxine réductases (TXNRD) sont une autre classe de sélénoprotéines. Les TXNRD sont responsables 
de la modulation de l'activité de l'oxydoréductase et les TXNRD cytosoliques sont des enzymes qui présentent une 
activité antioxydante au niveau cellulaire.1 

Le sélénium est également essentiel au métabolisme et à la conversion des hormones thyroïdiennes.1 Les sélénoprotéines, 
telles que les iodothyronine désiodinases (DIO), aident à convertir le T4 en T3, l'hormone thyroïdienne 
biologiquement active.1
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Les DIO sont également responsables de la production intracellulaire de T3 à partir de T4 et de la production de T3 
inverse (rT3).1 Le sélénium peut également soutenir une réponse immunitaire normale ; Il a été démontré qu'il module la 
production de certaines cytokines inductibles par l'interféron gamma, notamment CXCL9, CXCL10 et CXCL11, qui peuvent toutes 
être associées à l'auto-immunité liée à la thyroïde.4 

Des études cliniques indiquent qu'une supplémentation en sélénium peut diminuer les niveaux d'anticorps associés à la 
thyroïdite auto-immune. Une étude a examiné l'efficacité de la supplémentation en sélénométhionine chez 88 femmes 
atteintes de thyroïdite auto-immune pendant 9 mois. Dans le groupe de traitement, les participants ont reçu 200 ug de 
sélénométhionine par jour ; Il a été démontré que les concentrations sériques d'antithyroperoxydase (TPOAb) 
diminuaient de 26,6 % après 3 mois de traitement.1 Une étude similaire a rapporté des réductions significatives des 
TPOAb chez les patients recevant une supplémentation en sélénium pendant 6 mois. Il convient de noter que les 
niveaux de TPOAb ont augmenté chez les participants à l’étude avec l’arrêt de la supplémentation en sélénium.

L'accumulation fœtale de sélénium se produit pendant la grossesse, provoquant souvent une déplétion en sélénium pendant la 
grossesse.5 Un essai clinique a évalué l'impact de la supplémentation en sélénium pendant et après la grossesse.1 Plus de 2 000 participantes 
enceintes ont été dépistées ; parmi ce groupe de participants, 169 étaient positifs au TPOAb et ont été randomisés dans cette 
étude contrôlée par placebo. Le groupe de traitement a reçu 200 µg de sélénométhionine par jour pendant la grossesse et après 
l'accouchement. Les résultats de l'étude indiquent que le groupe de traitement a connu une diminution de la progression de la 
thyroïdite auto-immune, une diminution de l'incidence du dysfonctionnement thyroïdien post-partum, une réduction des taux 
de TPOAb et une diminution du risque de développer une hypothyroïdie.1

Myo inositol 
ThyroNorm™ contient également du myo inositol (MYO), un alcool de sucre dont il a été démontré qu'il soutient de 
nombreux aspects de la santé métabolique.4 Le MYO est la forme la plus abondante d'inositol, un polyol contenant six 
groupes hydroxyle, présent dans les cellules eucaryotes.6 L'inositol et ses dérivés soutiennent la structure et la prolifération 
des cellules ainsi que la signalisation de nombreuses molécules, dont l'hormone stimulant la thyroïde (TSH).4 

Il a été démontré dans des études que le MYO soutient la fonction thyroïdienne et une réponse immunitaire normale.6 Au cours 
de la production d’hormones thyroïdiennes, le MYO agit comme un deuxième messager dans la voie inositol phosphate calcium/
DAG dépendante de la phospholipase C.6 Cette voie est essentielle à la génération du peroxyde d’hydrogène utilisé dans la 
biosynthèse des hormones thyroïdiennes et dans l’organisation de l’iode.6 Le MYO est un précurseur de nombreuses 
molécules impliquées dans les voies de transduction du signal liées à certaines hormones, dont la TSH.6.

Les taux sériques de TSH et les concentrations intracellulaires de MYO ont été corrélés dans des études en laboratoire. Il a été 
démontré que les thyrocytes accumulent du MYO avec l'augmentation des taux de TSH.6 Il a été démontré qu’une altération 
du métabolisme de l’inositol a un impact sur la biosynthèse, le stockage et la sécrétion des hormones thyroïdiennes.6 
Par rapport aux individus en bonne santé, il a été démontré que la demande métabolomique était augmentée chez les individus 
diagnostiqués avec une hypothyroïdie.6 

Les effets synergiques entre le MYO et le sélénium ont été étudiés dans des études cliniques. Un essai randomisé a exploré 
l'efficacité d'une supplémentation avec 83 mcg de sélénium (Se) par rapport à 600 mg de MYO plus 83 mcg de sélénium (MYO
+Se). L'essai a porté sur 48 participants atteints d'hypothyroïdie subclinique auto-immune, randomisés soit dans le groupe 
MYO+Se, soit dans le groupe Se pendant 6 mois. Après la période de traitement, le groupe MYO+Se a connu une diminution de 
31 % de la TSH, une diminution de 44 % du TPOAb et une diminution de 31 % des anticorps contre la thyroglobuline (TgAb).6 
Bien que le groupe Se seul ait montré des améliorations des niveaux d’anticorps thyroïdiens, aucun changement dans les 
niveaux de TSH n’a été observé.6 Une étude similaire avec les mêmes niveaux de traitement de MYO+Se a rapporté des 
améliorations significatives de la TSH et de la qualité de vie.6 

Une étude clinique portant sur 168 personnes souffrant d'hypothyroïdie a rapporté des améliorations de la TSH, du 
TPOAb, de la TgAb et de la T4 libre dans le groupe MYO+Se par rapport au Se seul.6 Une étude impliquant des 
participantes enceintes présentant une TSH comprise entre 1,6 et 2,5 U/mL a exploré l'efficacité d'une supplémentation 
quotidienne en MYO+Se du premier au troisième trimestre de leur grossesse. Les résultats de l’étude ont montré une 
stabilisation de la TSH, de la T4 libre et de la T3 libre. Les auteurs ont signalé une prévention accrue de l’hypothyroïdie 
subclinique.6

Bénéfices
• Soutient une fonction thyroïdienne saine
• Soutien un équilibre hormonal sain
• Soutien la santé immunitaire
• Soutient la santé métabolique
 
Ingrédients médicinaux par capsules :
Myo-inositol (Inositol) .........................................................................................................................................................................600 mg
Selenium (Selenomethionine) ........................................................................................................................................................... 83 mcg
Ingrédients non-médicinaux : Hypromellose, microcrystalline cellulose, acide stéarique, dioxide de sillicone. 
Dose recommandée : Adultes de 19 ans et plus : Prendre 1 capsule par jour.

ThyroNorm™ is uniquely formulated to support optimal thyroid function, healthy hormone balance, and a healthy 
immune system. The thyroid gland plays an important role in energy metabolism and the physiology of many body 
systems. Research indicates that certain nutrients may support thyroid tissue function, a healthy immune response, 
and balanced hormones. 

ThyroNorm™ features selenomethionine, a bioavailable form of the mineral selenium. Selenium is an essential trace 
mineral that supports antioxidant status and thyroid function. It is required for proper functioning of thyroid 
hormones at the cellular level and it has been shown in studies to support thyroid and immune health. This formula 
also contains myo inositol, which exhibits the ability to help regulate the activity of certain hormones related to 
thyroid function. 

ThyroNorm™ contains a targeted blend of myo inositol and selenium that work synergistically to support thyroid 
function, healthy hormone balance, a healthy immune response, and overall metabolic health. Each 1 capsule 
serving delivers a clinically useful amount of 600 mg of myo inositol and 83 mcg of selenomethionine. 

Ingredient Highlights 
• Provides 600 mg of myo inositol and 83 mcg of selenium per 1 capsule serving 
• Features selenomethionine — a bioavailable form of selenium 
• Clinically relevant amounts of active ingredients used 
• Gluten free, dairy free, soy free, and non GMO 

Selenium 
ThyroNorm™ features selenomethionine, a form of selenium typically found in vegetable sources that has been 
shown to have the highest bioavailability and lowest potential for toxicity when compared to other selenium 
analogues.1,2 Selenium is an essential trace mineral that supports antioxidant status and thyroid function.1 Selenium 
is required for the proper functioning of the enzymes involved in the conversion of inactive thyroid hormone, 
thyroxine (T4), to the metabolically active form, triiodothyronine (T3).1

The thyroid gland contains the highest amount of selenium of any organ in the human body.1 Selenium is 
incorporated in the thyroid gland as selenoproteins. Certain selenoproteins exhibit behavior to support the removal 
of the reactive oxygen species (ROS) produced as a byproduct of the production of thyroid hormones.1 ROS are 
also involved in the initial stages of thyroid hormone production, including iodide oxidation.3 Therefore, the thyroid 
gland can be particularly vulnerable to oxidative damage.3 The selenoprotein dependent phospholipid, glutathione 
peroxidase 4 (GPx4), has been shown to regulate apoptosis and reduce hydroperoxides in the thyroid gland. 
Thioredoxin reductases (TXNRDs) are another class of selenoproteins. TXNRDs are responsible for modulating 
oxidoreductase activity and cytosolic TXNRDs are enzymes that exhibit antioxidant activity at the cellular level.1 

Selenium is also critical to the metabolism and conversion of thyroid hormones.1 Selenoproteins, such as iodothyronine 
deiodinases (DIOs), help to convert T4 to T3, the biologically active thyroid hormone.1 DIOs are also responsible for 

Reportez-vous à l'étiquette du produit pour connaître les instructions de dosage, l'adéquation à l'âge et les déclarations de risque relatif. Les professionnels de la santé sont encouragés à faire preuve de jugement clinique avec une 
posologie spécifique au cas en fonction des objectifs visés, du poids corporel du sujet, des antécédents médicaux et de l'utilisation concomitante de médicaments et de suppléments..
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